

Editor's Note / Note du directeur

Volume 22, numéro 1, autumn 1992

URI : https://id.erudit.org/iderudit/acad22_1en01

[Aller au sommaire du numéro](#)

Éditeur(s)

The Department of History of the University of New Brunswick

ISSN

0044-5851 (imprimé)

1712-7432 (numérique)

[Découvrir la revue](#)

Citer ce document

(1992). Editor's Note / Note du directeur. *Acadiensis*, 22(1), 3–4.

EDITOR'S NOTE

Our cover illustration for this issue comes from the woodyard of the Bathurst Lumber Company, c. 1918, one of the companies that led the way in the transition from the lumber industry to pulp and paper in New Brunswick in the early 20th century. That history is the subject of the lead article in this issue. The forest is also the subject of the most recent book published by Acadiensis Press. *Trouble in the Woods: Forest Policy and Social Conflict in Nova Scotia and New Brunswick* examines the exploitation and management of Maritime forest resources over the course of the last century. This is the third volume in the Gorsebrook Studies in the Political Economy of the Atlantic Region and is edited by geographer L. Anders Sandberg of York University. In other news we are pleased to report that our recent book, *Jack Tar in History: Studies in the History of Maritime Life and Labour* has received the Keith Matthews Prize for 1992 from the Canadian Nautical Research Society. *The Acadiensis Index, 1971-1991* remains available to subscribers at a substantial discount until the end of the year. The David Alexander Prize for 1992, as announced in our back pages, is awarded to Michael O'Brien, a student from the Memorial University of Newfoundland.

NOTE DU DIRECTEUR

La page couverture du présent numéro nous montre la cour à bois de la Bathurst Lumber Company, c. 1918, qui a été parmi les premières compagnies néo-brunswickoises à faire la transition de l'industrie du bois de charpente à celle des pâtes et papiers au début du 20e siècle. L'histoire de cette transition est le sujet de notre article de tête. La forêt est également le thème du plus récent livre publié par Acadiensis Press. *Trouble in the Woods: Forest Policy and Social Conflict in Nova Scotia and New Brunswick* examine l'exploitation et la gestion des ressources forestières maritimiennes au cours du dernier siècle. Ce volume est le troisième dans la série Gorsebrook Studies in the Political Economy of the Atlantic Region et a été préparé sous la direction du géographe L. Anders Sandberg de l'université York. Toujours au sujet de nous publications, nous sommes heureux de vous annoncer qu'une de nos dernières parutions, *Jack Tar in History: Studies in the History of Maritime Life and Labour* a reçu le prix Keith Matthews 1992 de la Société canadienne de recherche navale. Nous tenons également à rappeler à nos abonné.e.s que l'index de la revue, *The Acadiensis Index, 1971-1991*, est toujours disponible à prix spécial d'ici la fin de l'année. Finalement, le prix David Alexander 1992, tel que nous l'annonçons à la fin du présent numéro, a été attribué à Michael O'Brien, un étudiant de l'université Memorial de Terre-Neuve.

